
Oświadczenie złożone 

przez senator Alicję Chybicką 

na 57. posiedzeniu Senatu 

w dniu 3 lipca 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do minister nauki i szkolnictwa wyższego Leny Kolarskiej-Bobińskiej 

Szanowna Pani Minister! 

Do mojego biura wpłynęło pismo Inicjatywy Obywatelskiej Instytutów PAN z prośbą o interwencję w 

sprawie ujednolicenia systemu płac w Instytutach PAN i na uczelniach wyższych. 

Dorobek naukowy instytutów PAN stanowi istotny wkład w rozwój nauki w Polsce, Europie i na świecie. 

Zasadniczą barierą, jeżeli chodzi o utrzymanie wysokiego poziomu badań naukowych, stało się silne ograni-

czenie poziomu finansowania badań prowadzonych w instytutach PAN w ramach ich statutowych obowiąz-

ków. Proponowana przez Inicjatywę Obywatelską Instytutów PAN zmiana w ustawie z dnia 30 kwietnia 

2010 r. o Polskiej Akademii Nauk wprowadzałaby ujednolicenie systemu wynagradzania pracowników insty-

tutów PAN według zapisów ustawy z dnia 27 lipca 2005 r. – Prawo o szkolnictwie wyższym. Zmiana ta za-

gwarantuje jednakowy poziom minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla osób zatrudnionych na 

takich samych stanowiskach w jednostkach naukowych PAN i uczelniach wyższych. Według Inicjatywy 

Obywatelskiej Instytutów PAN zmiana zatrzymałaby postępujące od kilku lat systematyczne obniżanie na-

kładów na statutowe badania naukowe prowadzone w instytutach PAN, umożliwiłaby przełamanie istotnych 

barier w rozwoju badań naukowych w Polsce, a także zastopowałaby proces odpływu kadry naukowej. 

Zwracam się do Pani Minister z prośbą o zainteresowanie się przedstawioną sprawą i przekazanie infor-

macji o tym, czy możliwe jest wprowadzenie zaproponowanych przez Inicjatywę Obywatelską Instytutów 

PAN zmian w systemie wynagradzania pracowników naukowych instytutów PAN. 

Z wyrazami szacunku 

Alicja Chybicka 




